

一、在方格內填上代表答案的英文字母。

1. 愛迪生經過無數次的()，終於發明了電燈，改善了人類的生
活。
A. 實施
B. 實踐
C. 實習
D. 實驗
2. 雖然叔叔在生活上遇到不少挫折，但他卻沒有意志消沉，反而
()他奮發向上的鬥志。
A. 激發
B. 激動
C. 激化
D. 激增
3. 比賽時，我們應根據比賽的情況而()，制定合適的策略，否
則便難以取勝。
A. 隨波逐流
B. 隨機應變
C. 隨心所欲
D. 隨遇而安
4. 既然他有()，你就不要逼他說出事情的真相吧！
A. 難以置信
B. 難言之隱
C. 難能可貴
D. 難分難解

二、細閱以下題目的句子，在方格內填上代表答案的英文字母。

1. 「雨後的空氣那麼清新，又怎能不教人喜歡呢？」
上面一句主要寫
A. 人們喜歡下雨天。
B. 雨後的清新教人歡喜。
C. 雨水能把空氣清洗乾淨。
D. 我們應該呼吸雨後的空氣。
2. 「人類的存亡，歸根結柢還是取決於地球上的資源能給他們耗用多久。」
上面一句主要寫
A. 地球的資源有限。
B. 人類生存的時間愈來愈少。
C. 人類應該繼續耗用地球的資源。
D. 人類存亡的關鍵在於對耗用資源的態度。

A. Tina is reading the introductions of some books. Read them carefully and choose the best answers for Questions 1-5. Write your answers (A, B, C or D) in the boxes on the right.

Superhero Saves the Earth

The Outer Space Devil has killed 2,000 people on Earth by spreading a mysterious disease. People who suffer from the disease have serious headaches and breathing problems and they die in a few days. Doctors and scientists have not come up with any medicine to cure the disease. Soon more and more people will die. Can Superhero save the people on Earth this time? Can he stop the disaster?

The Flower Castle

A little girl, Katy, walks by a garden and sees a flower fairy trapped in a net. She carefully helps her get out of the net. To thank Katy, the flower fairy invites her to her flower castle. At the flower castle, Katy starts a wonderful journey. She meets King of the Lily and Queen of the Rose, and most surprisingly ...

Black and White

What colour do you like? What colours are your clothes? Lola is a 4-year-old girl. Her mother is a fashion designer who has a liking for objects that are black and white in colour. All her clothes, shoes and bags are black and white, so are Lola's clothing! Is Lola happy with this? What does she do? How do things change?

Endangered Animals in Hong Kong

This book contains illustrations of endangered animals in Hong Kong, such as the Black-faced Spoonbills, green turtles and the Chinese White Dolphins. Discover how these animals live in a difficult environment. Learn why they decrease in number, and how some are saved from extinction.



Lunch with Wolf

Wolf has nothing to eat. He has a tricky idea – he wants to invite some animals in the forest to lunch at his home, and swallow them one by one. However, during the lunch, an uninvited guest comes. Who is he? What does he do to Wolf? This is a wonderfully wicked story.



甲部

在方格內填上代表答案的英文字母。

1. 用以下七張數字卡組成一個最小的偶數，這個偶數是甚麼？



- A. 1 036 789
C. 1 039 786

- B. 1 036 798
D. 1 037 896

2. 345 最少要減去多少才可以被 13 整除？

- A. 2 B. 5 C. 7 D. 9

3. 超級市場購買方便麵有「買四送一」的優惠，1 包方便麵原價 \$5，哥哥買了 5 包方便麵，平均每包節省了多少？

- A. \$1 B. \$2 C. \$3 D. \$4

4. 糖果每 2 磅售 $48\frac{3}{5}$ 元，媽媽有 100 元，如果她想買糖果 5 磅，還欠多少元？

- A. $21\frac{1}{2}$ 元 B. $51\frac{2}{5}$ 元 C. $121\frac{1}{2}$ 元 D. 143 元

5. 如果 P 的最小倍數是 12，那麼 P 和 24 的第 5 個公倍數是多少？

- A. 12 B. 24 C. 96 D. 120

6. 以下哪一項的值與 12.3×5.47 不相同？

- A. 1.23×54.7 B. 1.23×0.547
C. 0.123×547 D. 123×0.547

7. 以下哪一項是正確的？

- A. $\frac{13}{20} = 0.065$ B. $2.61 = 26.1\%$
C. $205\% = 2.05$ D. $1.2\% = 1\frac{1}{5}$

8. 志文將 12.957 這個數中的「2」和「5」的位置對調了，誤寫的數與原來的數相差多少？

- A. 9.27 B. 2.97 C. 7.29 D. 2.79

升中面試小錦囊

將要升讀中學的你是否已為升中面試作好準備？以下是應付升中面試的一些「貼士」：

面試前：

- 先前往心儀的中學視察環境，加深對學校設施的瞭解。
- 多瀏覽該校的網頁。如有朋友就讀該校，可嘗試請教他們，瞭解該校的資訊，加深自己對該校的認識。
- 利用資料夾把個人資料、證書或獎狀等排列整齊，讓進行面試的人留下良好的印象。
- 面試進行前一天宜保持輕鬆的心情，並要有充足的睡眠，以自信的態度應付面試。

面試時：

不同中學的面試形式不盡相同，大致可以分為「個別會見」及「小組討論」。

- 「個別會見」：由數位老師接見學生，分別向學生提問，藉此觀察學生的個人修養及言談舉止。
 - 回應老師的問題時，應與老師有適當的眼神接觸。
 - 回答問題時聲線要適中。
 - 老師提問時面帶微笑，適時給予適當的回應。
- 「小組討論」：把學生分成小組，給予不同的主題讓學生進行討論，藉此測試學生的表達及分析能力，並從旁觀察學生是否能尊重他人的意見。
 - 細心聆聽其他組員的發言，並就有關的發言作適當的回應。
 - 不應隨意打斷別人的發言，應有禮貌地表達自己的意見。
 - 就討論的主題表達自己的意見，詳細說明自己持相關觀點的理由，適時輔以例子以增加說服力。

祝你成功入讀心儀的中學，開展初中生活的新一頁！

